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Danmarks Naturfredningsforenings 

(DN) høringssvar ang. opdatering af 

Svanens gebyrer. 
 

 

 

DN takker for muligheden for at kommentere på de foreslåede opdateringer af gebyrer for 

Svanemærket. DN har følgende bemærkninger til det fremsendte. 

 

DN mener grundliggende ikke det skal gøres dyrere for virksomheder, at få miljømærket deres 

produkter. Derimod bør det altid være nemmest og billigst at handle bæredygtigt. Det er DN’s 

overbevisning, at det bør være forureneren der betaler. Følgelig bør det ikke være de virksom-

heder, der ønsker at producer miljøvenlig produkter, der bliver pålagt et gebyr.  Vi kan selvføl-

gelig godt se en ide i at gebyrstrukturen harmoniseres på nordisk plan, men dansk miljømær-

kenævn bør derfor have som mål, at arbejde for en nordisk nedsættelse af gebyret.  

 

Under de givne omstændigheder, hvor det ikke er en omlægning af gebyrstrukturen, der er til 

diskussion, støtter DN DI’s indsigelser vedr. gebyrstigningens størrelse. Vi er enige i, at en 

gebyr stigning på 50 pct. virker voldsomt, og det må forventes, at det vil afskrække nogen 

virksomheder fra at ansøge. 

 

 

 

Venlig hilsen 

Sine Beuse Fauerby. 

 


